
Opsamling fra Udsatterådet vedr. besparelsesforslag i CBF vedr. budget 2023 

Endeligt høringssvar fra Udsatterådet udarbejdets inden behandlingen i Byrådet. 

Udsatterådet er generelt bekymret for alle besparelsesforslag på de forebyggende områder 1-5. 

 
1: Reducering §50 team 

 Det er bekymrende da loven ikke er endeligt vedtaget. 
 Det er bekymrende at man ikke kan få lavet en §50 undersøgelse, hvis man ønsker det. 
 Det er fint med besparelsen hvis der er den reduktion i lovgivningen, som der lægges op til. 

2: Mindre tale-/høre-pædagogisk bistand i dagtilbud og skoler 

 Det er bekymrende, da det kan have direkte konsekvenser for børn.  

 
6-8: Reducering af gadeplansindsats med 50%, nedlæggelse af Baba og Bydelsmødre 

 Reduktionerne er uforstående. 
 Bydelsmødre – Forslag om at man stopper for uddannelse midlertidigt frem for nedlæggelse og det 

er vigtigt at pointere at bydelsmødre er en frivillig forening, der vil fortsætte uanset hvad. 
 Hvordan kan der være en fuldtidsmedarbejder på Baba/Bydelsmødre? (hvordan hænger budget og 

omkostninger sammen?) 
 Det er bekymrende at frivillig forening og gadeplansindsats nedlægges, fordi det er også 

forebyggende arbejde. 
 Baba og Bydelsmødre skal ikke nedlægges. 
 Gadeplansindsatsen skal ikke reduceres. 

 
10: Besparelse i Tandpleje i 2023 

 Det er fint, hvis det er fordi pengene ikke er blevet brugt. 

 
Udsatterådets hørringssvar til besparelsesforslag i CVV vedr. budget 2023 

1: Afvente ibrugtagning af nye plejehjemsboliger 

 Ingen kommentarer 

2: Nedjustere budget til køb af sociale tilbud fx botilbud 

 Ingen kommentarer 

3: Nedjustere  budget til køb af ekterne tilbud for stofmisbrugsbehandling 

 Ingen kommentarer 

4: Tilbyde borgere på krisecentre egen bolig hurtigere 

 Er det tiltrækkeligt med boliger? 



5: Reducere udgifter til aktivitets- og samværstilbud efter serviceloven § 104 ved at opnormere 
rådgivere 

 Det bør præciseres at det er kun er ekternt tilbud. 
 Det bør præciseres hvad der ligger i opgaver ud over kerneopgave. 
 Begrebet overkompenseres bør omformuleres til at det er tilpasning til behov/forbrug. 

6: Nedlæggelse af klippekortordning 

 Vil det være bæredygtigt hvis frivllige overtog opgaven? 
 Ved vi om der er nogle frivillige organisationer der vil varetage opgaven? 
 Modstand og obs at frivllige ikke skal løfte alt 
 Hvordan skal hjemmeplejen have tid til at etablere det? 

7: Nedlæggelse fest for frivllige  

 Festen kan nedlægges, da det er blevet til en pensionistfest og gavner ikke det frivllige arbejde.  
 Tidligere blev dre holdt reception i byrådssalen med fejring af dem der fik en pris og det var en god 

ordning.


